
Referat af møde i Ærø Vandråd den 2. maj 2019 kl 15.00 på Rådhuset.

Tilstede: Frode Madsen, Ejgil Jensen, Frank Pedersen, Kirsten Johansen (referent), Jesper T. Andersen, 

Afbud: René Rasmussen

Dagsorden:

1. Drøftelse vedr. opstilling af solceller indenfor BNBO’er
2. Opfølgning på mødet med Beredskab Fyn den 29.04.2019
3. Orientering om de nyeste analyseresultater
4. Eventuelt

Ad.1
Vandrådet har behov for dokumentation for, at solcelleanlæg ikke afgiver miljøskadelige stoffer 
til grundvandet. I særdeleshed indenfor BNBO’er.

Kirsten retter henvendelse til Miljøstyrelsen herom.

Ad.2
Jesper og Frode har afholdt et møde med René Bondo Hoffmann fra Beredskab Fyn.
Referat fra mødet vedlægges nærværende referat.

Ad.3
Seneste resultater af analyser for desphenyl-chloridazon viser:
Afgang vandværk Rise; 0,08 myg, hvilket svarer til et svagt fald.
Afgang vandværk Ærøskøbing; 0,05 myg, hvilket svarer til status Q.
Afgang vandværk Søby; 0,07 myg, hvilket svarer til et svagt fald.
Afgang vandværk Marstal; 0,00 myg, via kulfilteranlæg.
Der er større udsving på boringerne, men det er svært at se et mønster i målingerne over tid.

Grænseværdien er 0,1 myg.

Der er bestilt analyser for chlorothalonil-amidsulfonsyre.

Ad.4
Fastholder næste møde torsdag den 5. september kl. 15.00.


	Random..docx

